
 
 

 

Studium vzdělává mládež, 
těší starce, 

zdobí  šťastné chvíle, 
je útočištěm a útěchou v neštěstí. 

(Cicero) 
 

 
 
Čas nám utíká stále rychlejším 
tempem, takže konec školního 
roku, který byl ještě nedávno tak 
vzdálený, je najednou tady. Dětem 
nastává zasloužený čas 
prázdninových dovolených a 
volnosti, přerušený snad jen 
příležitostnou brigádou. 
Bezstarostnost žáčků na jedné 
straně je však umocněna starostmi 
učitelského sboru i představitelů 
obce na straně druhé. Nemám teď 
na mysli problematiku vlastní 
výuky ani úklid a údržbu budovy 
školy, i když i tato část by si 
zasloužila větší pozornost. Rád 
bych teď připomněl otázky, které 
se neustále každým rokem 
připomínají - jaký bude příští  
 
 
 
 

 
 
školní rok, sníží se opět počet žáků  
a můžeme vůbec ještě školu 
provozovat? Úbytek žáků trápí  
snad všechny školy obecně a není 
dán jen celkovým trendem 
posledních let stále se snižující 
porodnosti. Čím dál více nás proto 
může mrzet fakt, že ne všechny 
děti, které prošly místní mateřskou 
školou (mimochodem její kapacita 
je neustále naplňována) zůstávají 
dále i v místní základní škole. Toto 
se děje bohužel v době věku dítěte, 
kdy se formuje jeho vztah k místu 
kde vyrůstá, vztah ke svým 
kamarádům, ostatním lidem i  
k výuce a ke škole vůbec. Těžko 
se ztotožňuji s vysvětlením, že se 
děti, které navštěvují školy ve  
 
 
 
 

 
 
městech s přeplněnými třídami, 
naučí více než „ty z dvojtřídky“,  
že výuka je tam kvalitnější a že 
mají větší šanci dostat se na další  
studia. Tyto teorie byly mnohokrát 
vyvráceny výsledky naší školy při 
přijímacích pohovorech, kde  
úspěšnost žáků byla vždy vyšší 
než běžný průměr a naopak 
individuálním přístupem učitelů 
k žákům průměrově slabších. 
Takže nám všem nezbývá než 
věřit, že příští školní rok i 
v následujících letech bude naše 
škola vyučovat všechny místní děti 
ke spokojenosti rodičů i nás 
ostatních.  
Přeji všem bezstarostné prázdniny. 

 
Vladimír Drbola 

starosta obce 
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Obecní úřad informuje …   
 

Usnesení 
ze zasedání Obecního zastupitelstva Obce STAROVIČKY, 
konaného dne 4. května 2007 v zasedací místnosti obecního 
úřadu (zápis č. 6). 
 
 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
1. Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Vybudování vzduchotechniky v obecním hostinci. 
3. Žádosti a smlouvy o dotaci z rozpočtu obce ve výši 20 

tisíc Kč organizaci TJ Sokol, DH Palavanka a MS 
Starovičky. 

4. Zadání pro zpracování změny č. 2 územního plánu 
sídelního útvaru Starovičky 

- Důvodovou zprávu o pořízení a projednání zadání 
změny č. 2 ÚPN SÚ Starovičky a vyhodnocení 
připomínkového řízení návrhu zadání změny č. 2 
ÚPN SÚ Starovičky. 
-  Rozdělení změny č. 2 ÚPN SÚ Starovičky na dvě 
samostatné části – část 2.a a 2.b. 

5. Prodej pozemku parc.č. 522/8 o výměře 869m2  na 
stavbu rodinného domu v lokalitě Tálky II. p. Evě 
Sedláčkové čp. 56. 

6. Prodej pozemků na stavbu srubových rodinných domků 
v lokalitě „školní zahrady“ u Luže za cenu 180,-/m2 
parc. č. 101, 102 a 103 celková výměra pozemků 
1815m2 manželům Černým, Hustopeče a parc. č. 104, 
105, 106/1 a 106/2 celková výměra 1858m2 p. 
Kalivodovi, Hustopeče. 

7. Smlouvu o provozování vodovodu Tálky. 
8. Firmu Škarek Rakvice na opravu kuchyně v KD a firmu 

Pramos Šitbořice na opravu oken v KD. 
9. Smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu 

JMK na opravu polyfunkční budovy OÚ. 
10. Vykoupení pozemků v oblasti parku, objížďky a sklepů 

parc.č. 295/4 – 336m2, 295/5 – 408m2, 295/8 – 412m2, 
295/14 – 112m2, 595/16 – 130m2, 293/19 – 132m2, 
675/1 – 1979m2, 685 – 28m2, 595/13 – 52m2. 

11. Firmu Stavoč s.r.o. Horní Bojanovice na dílo: 
Starovičky – kanalizační přípojka, odvodní, sanace a 
terénní úpravy kolem kostela Sv.Kateřiny. 

12. Navýšení odměny místostarostovi na 3000,- Kč měsíčně 
od měsíce června 2007. 

13. Veřejnou vyhlášku pro vlastníky křížů a sousoší. 
 
 

Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
1. Smlouvu nadace partnerství. 

 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
1.    Účast obce na jednáních ohledně komplexní  pozemkové 
       úpravy v obci Kurdějov. 
 
 
 
      Pavel Šafařík                                  Vladimír Drbola 
      místostarosta                                        starosta 
                                                                     

 
Usnesení 

ze zasedání Obecního zastupitelstva Obce STAROVIČKY, 
konaného dne 8. června 2007 v zasedací místnosti obecního 
úřadu (zápis č. 7). 
 
 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
1.     Zápis a usnesení z minulého zasedání. 
2. Přijetí dotace a smlouvy z rozpočtu JMK na rekonstrukci 

KD ve výši 120 tisíc Kč, na odvodnění pozemku kolem 
kostela ve výši 80 tisíc Kč, na opravu oken a výměnu 
dveří v ZŠ ve výši 91 tisíc Kč. 

3. Rozpočtové opatření č. 1/2007. 
4. Smlouvy o věcném břemenu vstupu na pozemky a 

opravy přípojek NN  a T-spojky. 
5. Záměr o převodu vodovodu do majetku VaK v lokalitě 

Tálky.  
6. Smlouvu o dílo o inženýrské činnosti na ČOV se 

společností AP Investing s.r.o. Brno.  
7. Záměr pronájmu bytu č. 2 (v 1. podlaží) v budově čp. 

82.  
 

 
 
Zastupitelstvo obce jmenuje: 
1. Požární hlídku ve složení: 

velitel: Radim Hovězák 
členové: Václav Hovězák, Ivan Nečas, Pavel Lang. 
 

 
      Pavel Šafařík                                  Vladimír Drbola 
      místostarosta                                        starosta 
 
(HŠ)                                                                     
 
 
Další dotace na opravy míří do Staroviček 
 
   Pro naši obec byly schváleny zastupitelstvem JMK další 
dotace v celkové výši 291 tisíc korun. Jedná se o příspěvek 
na odvodnění kostela, kanalizační přípojku a celkovou 
úpravu okolí v hodnotě 80 tisíc Kč. Původní žádost o dotace 
byla na 250 tisíc Kč, celkové náklady projektu představují 
částku 750 tisíc korun. Z tohoto důvodu je nutné, aby se na 
celém projektu  spolupodílela římskokatolická církev. 
   Druhý dotační titul na opravu kulturního domu podaný 
v původní hodnotě 250 tis. Kč byl schválený ve výši 120 
tisíc Kč. V minulých dnech byla provedena v KD výměna 
oken a kuchyně. Byl pořízen nový sporák, trouba, odsavače a 
zakoupeno nové nádobí. 
   Na opravu oken a výměnu vstupních a balkónových dveří 
ve škole bylo přiděleno z Programu rozvoje venkova 91 tis. 
Kč. Původní žádost byla na 115 tis. Kč, celková investice 
bude 182 tis. Kč. 
Další žádosti o dotace pro vybudování bezbariérového WC 
v kulturním domě (70 tis. Kč) a vybudování odpočinkových 
míst a výsadby stromů na cyklostezce (130 tis. Kč) jsou 
v zatím projednávání. (VD) 
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Krátké zprávy, oznámení.  
 
   Počátkem května byl nainstalován 
další počítač do knihovny, nyní jsou 
k dispozici pro veřejnost dva počítače 
pro bezplatný přístup k internetu. 
 
   Na internetových stránkách obce byl 
nově umístěn seznam podnikatelů a 
živnostníků se stručným popisem jejich 
činnosti, provozní dobou telefonickými 
i elektronickými kontakty. V případě 
zájmu dosud nezveřejněných subjektů 
nebo oprav stávajících údajů 
kontaktujte prosím obecní úřad. 

 
   Z důvodu udržování pořádku 
v místech dětských koutků a 
fotbalového hřiště bylo nově osazeno 6 
odpadkových košů. Protože jsou 
odpadkové koše neustále rozbíjeny a 
ničeny, žádáme občany o upozornění 
v podobných případech. 

 
   Byly zaznamenány také stížnosti 
týkající se nepořádku na autobusových 
zastávkách. Tato místa jsou pravidelně 
uklízena pracovníky OÚ a je zde 
nainstalován dostatečný počet 
odpadkových košů. Mělo by každému 
z nás stát za to, přesunout se k těmto 
košům dřív, než hodí odpadky jen tak 
na zem. Vždyť právě na první dojem 
lidí, kteří k nám veřejnou dopravou 
přijedou, má vliv právě úprava a 
pořádek v okolí zastávky. 

  

   V prostoru kolem fotbalového hřiště 
byly umístěny tabulky zakazující vstup 
se psy na fotbalové, tenisové a dětské 
hřiště. Na těchto místech se pohybuje 
každý den velké množství dětí, 
respektujte prosím tento zákaz a 
udržujte tato místa v čistotě. 
   
   V lokalitě školní zahrady byla 
přidělena prozatím 2 místa na výstavbu 
srubových rodinných domků. Výstavba 
bude probíhat od počátku r. 2008. 
Dosavadní uživatelé pozemků mohou 
tyto pozemky užívat do doby sklizně 
úrody v letošním roce. 
 
 

 
   V měsíci květnu byla vybudována 
chybějící část chodníku na ulici pod 
hřištěm před domem č.p. 266 v délce 
asi 30m. 
 
   V současné době probíhá oprava 
budovy obecního úřadu, kterou provádí 
zaměstnanci obce. Jedná se o 

vybudování nové místnosti archivu, 
redukce zdravotnického zařízení na 
jednu místnost, rozšíření a vybavení 
zasedací místnosti a vybudování 
kuchyňského koutku. Práce budou 
pokračovat na podzim novou fasádou 
přilehlé dílny a stěny dvora, dále bude 
nově vybavena dílna - vytápění, 
regálové systémy, nářadí a obnova 
nábytku v kancelářích. 
 
   Probíhá výstavba bezbariérových 
toalet ve vestibulu budovy kulturního 
domu. Stavební práce jsou prováděny 
z důvodu úspory finančních prostředků 
pracovníky OÚ, instalatérské práce 
budou provedeny dodavatelsky. 
 
   V měsíci květnu byly nově osazeny 
na sběrných místech kontejnery na sběr 
bílého skla. Do těchto nádob vhazujte 
prosím pouze jen tento druh skla, 
protože i malý obsah skla barevného 
dokáže znehodnotit svoz z celé oblasti. 
Celý náklad svozového vozu pak musí 
být dál nákladně ručně tříděn. 
 
 
   OÚ Starovičky zakoupil 6 sad (šest 
stolů, 12 lavic) zahradních skládacích 
stolů a lavic v ceně 10 tisíc Kč. Tyto 
budou využívány při pořádání akcí OÚ 
a zájmových organizací v obci příp. 
dále zapůjčovány.  

  
 
                                    

 

 
Jeden z nově vytvořených dětských koutků za Novou ulicí 
 

 
   V průběhu června byla provedena výměna kuchyně firmou 
Škarek Rakvice v kulturním domě - cena 80 tis. Kč a tato 
byla nově vybavena některými spotřebiči, nádobím a 
zařízením pro 100 osob. Nyní  provádí firma Pramos 
Šitbořice, která zvítězila ve výběrovém řízení, výměnu oken  

 
a dveří na celém objektu kulturního domu v hodnotě 162 
tisíc Kč. 
 

stranu připravil VD 
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Výzva majitelům křížů   
 
   Na 6. zasedání zastupitelstva obce 
byla schválena veřejná vyhláška, která 
vyzývá majitele křížů v katastru obce, 
aby se přihlásili k jejich vlastnictví. 
V případě, že se majitelé nepřihlásí do 
6 měsíců od vyhlášení, budou tyto 
stavby oceněny a převedeny do 
majetku obce. K tomuto kroku 
přistoupilo zastupitelstvo proto, že  
potomci původních majitelů 
v současnosti nemají zájem, mnohdy 
ani možnost tyto drobné stavby 
udržovat. Převzetí těchto staveb do 
majetku obce umožní jejich opravy a 
udržbu z rozpočtu obce. V příštím roce 
by se mohlo začít s jejich 
rekonstrukcemi, které spolu s úpravami 
okolí těchto památek a zvýšenou 
výsadbou zeleně v celé oblasti 
pomůžou navrátit krajině našeho 
katastru alespoň zčásti ztracenou tvář. 
(VD) 
 

 
Kříž pod Novými Horami   
 
 
Obecní pozemky jsou po 16-ti 
letech v majetku obce  
 
   Koncem května byl ukončen převod  
pozemků zapsaných na listu vlastnictví 
MNV Starovičky na Obec Starovičky. 
V uplynulých 16-ti letech byly 
převáděny jen pozemky, které obec 
potřebovala v danou chvíli vlastnit 
vždy novými notářskými smlouvami. 
Nyní byl během dvouměsíčního 
jednání tento problém vyřešen 
komplexně - převedeno bylo 73 
pozemků, takže tyto již ve vlastnictví 
MNV Starovičky nefigurují. (VD) 
 

Vyhlídka U Obrázku   
  

 
Do konce června bude dokončena 
stavba vyhlídky U Obrázku. 
 
 
Zpomal, chceme žít. 
 
   Ve čtvrtek 10. května proběhlo ve 
školní jídelně ZŠ Hustopeče 
Komenského vyhodnocení akce dětí, 
která byla zaměřena na dopravní 
situaci v obcích Starovičky, Popice a 
Boleradice. Tento projekt si děti 
připravily a realizovaly sami na podnět 
učitelů ZŠ. Zaměřením projektu byla 
zvyšující se doprava v obcích, ale jeho 
hlavní část byla věnována problematice 
přednosti chodců na přechodech. Děti 
si přímo u rušných komunikací sami 
zjistily vstřícnost řidičů (mimochodem 
přednost chodců jim přikazuje 
vyhláška) nechat je přejít na druhou 
stranu komunikace. Výsledky byly 
šokující- přednost chodcům dal jen 
každý osmý řidič. Už i proto je každá 
podobná akce upozorňující na  tyto 
situace přínosem a snad také poučením 
pro dospělé, kteří prezentaci shlédli. 
Doufám, že projektů s podobnou 
tematikou se objeví v budoucnu více, 
děkuji za odvahu dětí něco dokázat a 
věřím, že si poznatky a poučení z této 
akce uchovají v paměti a budou se i 
v dospělosti řídit prvky bezpečnosti a 
ohleduplnosti. (VD) 
 
 
Anketa – duben 2007  
 
   K dubnovému anketnímu průzkumu 
vašich názorů na problematiku 
výstavby čistírny odpadních vod a 
názvů ulic, se vrátilo pouze 5,2 % 

vyplněných anketních lístků. Proto 
nelze vyjádřený názor považovat za 
mínění většiny obyvatel. Z těch, kteří 
hlasovali bylo 62 % pro výstavbu 
ČOV. V otázce názvů ulic se vyjádřilo 
62 % hlasujících pro oficiální označení 
ulic, 23 % by preferovalo neoficiální 
označení a 15 % bylo proti značení 
ulic. 
   K první otázce uvádím, že OÚ má 
jasný záměr vybudovat ČOV. Tomuto 
kroku se není možno do budoucna 
vyhnout, navíc před plánovanou 
rekonstrukcí hlavní silnice je nutno 
vybudovat novou kanalizaci. V příštích 
číslech zpravodaje bude tato 
problematika dále objasňována. 
Ohledně označení názvů ulic se většina 
hlasujících vyjádřila pro oficiální 
označení i přes problémy spojené 
s výměnou dokladů. Tento krok bude 
projednán zastupitelstvem obce a 
v případě schválení realizován spolu 
s vybudováním informačního systému 
obce pravděpodobně v příštím roce. 
(VD) 
 
 
Nová dominanta v Zacích  
 

 
 
   Jak si mnozí jistě všimli, tak během 
května tohoto roku vyrostl na horizontu 
v Zacích nový ocelový stožár.  
Společnost Telefonica O2 zde v těchto 
dnech dokončuje výstavbu základnové 
stanice veřejné radiotelefonní sítě pro 
posílení pokrytí signálu sítě mobilních 
telefonů.  
   Výška ocelového příhradového 
stožáru je 40m. Do provozu by měl být 
uveden v průběhu následujících dvou 
měsíců. (VD) 
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Koho jsme volili   
 
   V dnešním vydání Starovičského zpravodaje se profesně představují další dva členové obecního zastupitelstva – pánové 
Josef Mazůrek a Stanislav Novák.  
 
Josef Mazůrek 
Věk: 53  let 
Bydliště:  Starovičky 63 
Rodinný stav:  ženatý, 2 děti 
Dosažené vzdělání: základní 
   Po absolvování základní školy nástup na střední odborné 
učiliště v Brně obor čalouník - dekoratér. Učební obor 
zakončen učňovskou zkouškou.  
Profesní kariéra: 
 1972- 1973   čalouník- Dřevospoj Břeclav 
 1973- 1975   základní vojenská služba 
 1975- 1999   čalouník- Dřevospoj Břeclav 
 1999- 2007   obsluha lisu- Thermal Trend 
                                    Starovičky 
  
V zastupitelstvu Obce Starovičky práce v druhém volebním 
období. 
Trestní bezúhonnost.  
(JM) 

 
Stanislav Novák 
Věk: 61  let 
Bydliště:  Starovičky 225 
Rodinný stav:  ženatý, 2 děti 
Dosažené vzdělání: základní 
   Po absolvování základní školy nástup na střední odborné 
učiliště - obor opravář stavebních strojů. Učební obor 
zakončen učňovskou zkouškou.  
Profesní kariéra: 

1963            opravář stavebních strojů, bagrista –  
                     Ingstav Brno 

 1965- 1967  základní vojenská služba 
 1968- 2003  bagrista - Povodí Moravy, závod Brno 
 2003- 2007  bagrista, POPR Hradec Králové 
 
V zastupitelstvu Obce Starovičky práce nepřetržitě od r. 
1990, v období 2002- 2006 jako místostarosta obce. 
Trestní bezúhonnost. 
(SN)

 
                                                  

*     *     *     *     *     *     *     *     *     *     *     *     *     *     *    
 
 
Poděkování: 
 
OÚ Starovičky děkuje manželům Juškovým, 
Starovičky č.p.100  za darovanou konstrukci 
houpačky, která byla umístěna v dětském koutku 
na Nové ulici.  
 
 
 
 
Nezaměstnanost k 31.5.2007     
 
   Starovičky i přes skutečnost, že jsou poměrně malou obcí, 
mají oproti většině srovnatelných vesnic značnou výhodu. 
Na území obce působí několik podnikatelských subjektů, 
které vytváří značný počet pracovních míst (zcela jistě více 
než 100). Mohlo by se tedy zdát, že nezaměstnanost je ve 
Starovičkách jedna z nejmenších v regionu. Opak je však 
pravdou. Hustopečský region eviduje celkem 28 obcí a 
průměrná míra nezaměstnanosti zde činí 7,11 % ekonomicky 
aktivních obyvatel (dále jen EAO). Statistické údaje 
k 31.5.2007 uvádí, že ve Starovičkách je celkem 346 
ekonomicky aktivních obyvatel a míra nezaměstnanosti zde 
dosahuje 8,67 % (šesté místo od konce – viz vedlejší 
tabulka).   
Pozn. v evidenci nezaměstnaných jsou pouze osoby 
evidované na úřadu práce jako žadatelé o zaměstnání. 
V evidenci nejsou osoby na mateřské dovolené, osoby na 
nemocenské, pečující o nemohoucí osoby apod. (ZT) 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pořadí Obec EAO Nez. %    . 
1. Kašnice 95 3 3,16 
2. Velké Němčice 832 37 4,45 
3.  Šitbořice 946 47 4,97 
4. Křepice 613 33 5,38 
5. Starovice 379 22 5,80 
6. Kobylí 1 031 60 5,82 
7. Uherčice 478 28 5,86 
8. Klobouky 1 038 64 6,17 
9. Němčičky 274 17 6,20 
10. Horní Bojanovice 305 19 6,23 
11. Brumovice 439 29 6,61 
12. Diváky 222 15 6,64 
13. Šakvice 679 48 7,07 
14. Hustopeče 3 131 222 7,09 
15. Bořetice 615 44 7,15 
16. Velké Hostěrádky 200 15 7,50 
17-18 Nikolčice 367 28 7,63 
17-18 Strachotín 393 30 7,63 
19. Krumvíř 536 41 7,65 
20. Popice 501 39 7,78 
21. Kurdějov 169 14 8,28 
22. Velké Pavlovice 1 500 126 8,40 
23. Starovičky 346 30 8,67 
24. Morkůvky 214 19 8,88 
25. Vrbice 542 52 9,59 
26. Boleradice 392 40 10,20 
27. Pouzdřany 367 39 10,63 
28. Borkovany 350 44 12,57 
Celkem  16 958 1 205 7,11 
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Ze školních tříd  
 
Současné proměny našeho školního vzdělávání 
 
     Každý z rodičů i učitelů přeje vlastním i svěřeným dětem 
to nejlepší a chce jim zajistit  spokojenou budoucnost. Ta 
vede hlavně přes kvalitní výchovu a afektivní  vzdělávání. 
Proto se  i škola  začíná otevírat  více veřejnosti a zejména má 
zájem spolupracovat  s rodiči dětí, které školu navštěvují. 
Touto cestou chci rodičům našich žáků   poskytnout  základní 
informace o realizované školské reformě, která je uváděna  
v život již od školního roku 2007/2008 na naší škole  v  l. – 3. 
třídě.  
     Srovnáte-li vy sami proměny posledních dvaceti let, jistě 
mi dáte za pravdu, že připravit a vybavit Vaše dítě na vstup 
do světa revoluce informačních technologií je a bude možné 
pouze za pomoci nových a účinnějších metod. Naše školská 
reforma je tedy  i reformou  rozhodování a pochopení. Vaše 
dítě se tak stane spolu s námi tvůrcem  vlastního poznání i 
architektem své  osobnosti. V Rámcovém vzdělávacím 
programu pro základní školy jsou stanoveny očekávané 
znalosti a dovednosti vašeho dítěte jako orientační a závazné. 
Učivo, které uvede škola ve svém školním vzdělávacím 
programu, se pak pro školu stává závazným. 
     Dnešní množství informací a poznatků je tak veliké a tak 
rychle se znásobuje, že je nemožné učit vše, a to ani v jednom 
jediném oboru. Proto je nesmyslné chtít po dítěti, aby znalo 
všechno  nazpamětˇ. Před dvaceti lety jsme netušili, že bude 
existovat mobil, osobní počítač, internet, klonování 
živočichů…  A dnes jen částečně tušíme, co bude následovat  
za dalších  dvacet až třicet let. Podle těchto faktů jsme tedy 
všichni společně povinni ve vzdělávání vašeho dítěte 
postupovat. Reforma chápe jako základní  vědomostní kámen  
všeobecnou přípravu žáka s určitými základy vědomostí a 
dovedností, s utříděným systémem poznání.   Důraz se pak 
klade  na celoživotní vzdělávání. Schopnosti  poradit si 
v životních a studijních situacích se říká klíčové kompetence. 
     Příznivé a bezpečné prostředí pro naše žáky je základem 
naší budoucí spolupráce. Mít ve škole takové prostředí  
znamená, že všichni máme k sobě navzájem důvěru  a 
respekt. Ke změnám ve vzdělávání  povedou i nové metody a 
postupy práce, jedná se o metody, které staví na činnosti žáků, 
na jejich zájmu o spolupráci s učitelem a mezi sebou 
navzájem. Důležité v práci učitele  je, aby žáky  motivoval a 
ti aby byli  přesvědčení, že je to pro ně dobré a přínosné. 
Vyučování by mělo vycházet ze schopností a zkušeností 
vašeho dítěte. Učitel nesděluje pouze hotové  poznatky, ale 
připravuje situace, v nichž žáci samostatně nebo ve skupinách 
pracují s informacemi, zkoumají je a vlastním přičiněním se 
dobírají výsledku. 
      To, co bylo donedávna vnímáno jako vyrušování, 
napovídání a opisování a tedy podvádění, se dnes do určité 
míry  stává žádoucím principem vzájemného učení. Umění 
spolupracovat a komunikovat je v současné škole jedním 
z nejdůležitějších  cílů při vyučování. Více se v reformě 
prosazuje výuka v blocích, které jsou žáky  zkoumány 
z různých úhlů pohledu. Žáci na projektech  obvykle pracují 
ve skupině.       
Frontální  výuka bude mít dál ve škole svoje místo, ale pouze 
jako jedna z forem výuky.Efektivnější  výukou než výuka 
frontální je tedy výuka skupinová. 
 
 
 
 

 
 
     Je důležité vědět, že první stupeň vždy byl a je i v naší 
nové reformě věnován tzv. legendárnímu triviu, tedy 
naučit se  číst, psát a počítat. Spolu s triviem se první 
stupeň zaměřuje  i na vstup do světa vědy a věnuje se 
samozřejmě estetickým a pracovním činnostem. Dítě se 
učí pod odborným vedení  pedagogů učit se, nestydět se, 
účinně komunikovat, pracovat v týmu, cítit svoji roli při 
skupinové práci, řešit problémy, žít  ve skupině, 
uvědomovat si svá práva a povinnosti ve třídě a umět se 
prosadit. 
     Pokud se podaří navázat hezkou spolupráci mezi rodiči 
a  učiteli, napomůže to významně rozvoji dítěte.  
     Pojďme společně u vašeho dítěte rozvíjet a posilovat 
dobrý vztah k učení, k sobě navzájem i k nám dospělým a 
ke světu vůbec. 
                                       Dr. Karel Pavliňák – ředitel  školy 
 
 

 
Lukáš H. 

 
 
 

Poslední zprávičky z naší malé školičky 
v tomto školním roce 

 
    3. května jsme společně na naší škole oslavili  
„Den matek“. Děti nacvičily krátkou pohádku 
„Hříbek“ a naučily se pásmo básniček, písniček a 
tanečků pro svou maminku. Každé dítě se 
v programu nějak předvedlo. Dárek pro svoji 
maminku děti vyrobily z keramické hlíny. Práce 
s keramickou hlínou děti moc baví a výrobky se 
všem povedly. 
   Jak se stalo tradicí, tak i letos jsme s dětmi 
vystoupili s krátkým kulturním programem při 
„Setkání rodáků obce“. Pro vystoupení jsme 
vybrali pouze starší děti. Pro hosty děti vyrobily 
dárečky opět z keramické hlíny a sami jim je 
předávaly.  
(pokračování na další straně) 
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    Na 1.červen připravila škola atletický čtyřboj, 
kterého jsme se zúčastnili i my nejmenší. Předcházel 
menší trénink, aby nás při samotném sportovní 
zápolení nic nepřekvapilo. Všichni sportovci byli 
odměněni diplomem a malou sladkostí. 
     Jako další dárek ke Dni dětí byla návštěva domu 
dětí „Pavučina“ v Hustopečích. Děti si prohlédly 
areál, „vyřádily“ se na různých prolézačkách, ale 
hlavně mohly zhlédnout koňské stáje, získaly nové 
informace o chovu koní. Dětem bylo představeno i 
nové 2 měsíční hříbátko, které bylo pokřtěno 9. 
června na hustopečském náměstí. Největší odměnou 
pro děti bylo, že se mohly projet na velkém koni. 
Tuto jízdu hravě zvládly a své zážitky pak přenesly 
v kreslené podobě ve školce na papír. 

 
David V. 

 
     8.června jsme celá škola vyrazili na celodenní 
školní výlet. Bodem číslo 1. bylo dojet do Strážnice, 
kde na nás čekala výletní lodička a ta nás svezla po 
Baťově kanálu. Celou projížďkou nás doprovázel 
kapitán Antoš a svým zajímavým vyprávěním o 
vodnících a zpěvem písniček, dětem zpříjemnil 
plavbu. Dalším bodem našeho výletu byla návštěva 
ZOO v Hodoníně. Procvičili jsme se ve znalostech 
exotických zvířat, děti některá zvířata sami krmily. 
Velký úspěch měly samozřejmě opice. Každé dítě si 
přivezlo kromě krásných zážitků i nějaký ten 
suvenýrek.Celý výlet jsme zvládli bez komplikací, 
úrazu, děti byly ukázněné a hlavně počasí nám přálo 
po celou dobu výletu. 
     V rámci  dopravní výchovy se děti během celého 
týdne seznamovaly s dopravními situacemi, jak se 
chovat na silnici, jak se správně přechází vozovka, 
seznamují se s dopravními značkami, dopravními 
prostředky. Formou video nahrávky se seznámily 
s posláním policie, hasičů a první pomoci. Celé téma 
jsme zakončili zručností a dovedností na kole. Děti 
zdolávaly různé úkoly. Projet slalomovou dráhu, 
jízdu jednoruč, jízdu pod nízkou překážkou, udržet 

rovnováhu při jízdě po čáře a další.  Všechny úkoly 
děti zvládly a mohly dostat diplom správného 
cyklisty. 
 

 
 
     Vyvrcholením školního roku bývá slavnostní 
rozloučení s „předškoláky“. Děti dostanou knihu 
s věnováním, vysvědčení a další malé dárky jako 
upomínku na mateřskou školu. Společně s ostatními 
kamarády si uspořádáme malou párty na ukončení 
školního roku. Nebude chybět zmrzlina, „rychlé 
špunty“ a jiné dobroty. Chybět nebude ani malá 
školičková diskotéka. Odpoledne se sejdeme i 
s rodiči na hřišti, kde si uspořádáme malý táborák a  
opečeme si párek. 
 

 
Michalka 

 
     Tak nám ten školní rok zase uběhl „kosmickou“ 
rychlostí. Před námi jsou prázdniny, na které se 
všichni určitě moc těšíme. Užijte si sluníčka a po 
prázdninách se na Vás opět budou těšit Vaše paní 
učitelky Petra Novotná a Alena Blažková. 
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1. a 2. ročník 
  
  V měsíci březnu jsme podnikli v rámci vyučování 
prvouky výpravu ke dvěma rybníkům ve 
Starovičkách.  Na rybníce Podkova a Novém 
rybníce jsme pozorovali žáby, poslouchali hlasy 
ptáků a jiných živočichů. Poznávali jsme rostliny a 
stromy v okolí. Po cestě jsme sbírali přírodniny 
(pírka, ulity, kamínky), které jsme použili při 
našich výtvarných činnostech. 
   V dubnu a květnu jsme nacvičovali básničky, 
písničky, tanečky a divadlo pro naše maminky 
k jejich svátku. Také nám spoustu času zabrala 
příprava na lehkoatletický čtyřboj, který se 
uskutečnil 1. června na Den dětí. Čekaly nás 4 
disciplíny. V hodu kriketovým míčkem vyhrál Jiří 
Stolár a Antonie Nečasová. Skok do dálky se 
nejlépe zdařil Michalu Šebestovi a Šárce 
Cigánkové. Ve sprintu jako první do cíle doběhl 
Michal Šebesta a Zuzana Ptačovská. Vytrvalostní 
běh ovládli opět Michal Šebesta a Zuzana 
Ptačovská. Michal Šebesta se stal také nejlepším 
atletem naší školy. Gratulujeme! 
 
   Měsíc červen byl ve znamení soutěží a zábavy. 
Módní přehlídka zajímavých čepic, klobouků a 
pokrývek hlavy se uskutečnila na molu, na chodbě 
naší školy. Proběhla soutěž ve slalomu na in-line 
bruslích a na kolech. Také jsme se stali malíři 
portrétů a snažili se vystihnout věrně podobu 
svého nejoblíbenějšího spolužáka. 
   Podařilo se nám dokončit celoroční výtvarnou 
práci, na kterou jsme sbírali vršky od pet lahví a 
z nich sestavili  a slepili velký obraz.  O zdárné 
dokončení se nejvíce zasloužila Adéla Janoušková.  

 
 
 

 
   V pátek 8. června jsme odjeli na školní výlet do 
Strážnice na Baťův kanál, který je raritou 
v Evropě. Plavba na velké lodi probíhala pod 
vedením kapitána, který nás seznámil s historií 
kanálu, faunou a flórou v jeho okolí. Naučil nás 
také pěkné písničky, které doprovázel hrou na 
kytaru. Poté nás čekala návštěva ZOO v Hodoníně. 
Výlet se dětem i pracovníkům školy velmi líbil.  
 

 
Na výletě ve Strážnici 

 
   Na závěr školního roku budou žáci 1.ročníku 
pasováni v knihovně v Hustopečích na čtenáře a 
žáci 2. ročníku na pokročilé čtenáře. Bude je 
pasovat pan král a celým programem je budou 
provázet pohádkové dvojice. 
   Také navštívíme koupaliště v Hustopečích, 
abychom se trošku v těchto parných červnových 
dnech ochladili. 
A pak už nás čeká odměna za celoroční práci a tou 
bude vysvědčení. 
A pak hurá na prázdniny! 
 
Třídní uč. Mgr. Lenka Brenkusová 
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                                                                                Dan 

 

 
Marek Z. 

 
Lehkoatletický čtyřboj - výsledky 
 
   Dne 1. června, na Den dětí, pořádala ZŠ Starovičky lehkoatletický čtyřboj. Žáci byli hodnoceni ve dvou věkových 
kategoriích. Všichni zúčastnění se snažili podat maximální výkony a umístit se co nejlépe. Ve výsledkové listin ě se dočtete, jak 
se to komu podařilo. 
 
Mladší žáci  
Vytrvalostní běh Sprint Hod kriketovým míčkem Skok do dálky 
1.   Michal Šebesta 1.   Michal Šebesta 1.   Jirka Stolár 1.   Michal Šebesta 
2.   Jirka Stolár 2.   Jirka Stolár 2.   Libor Barvík 2.   Jirka Stolár 
3.   Libor Barvík 3.   Libor Barvík 3.   Michal Šebesta 3.   Pavel Veselý 
 
1.   Zuzana Ptačovská 1.   Zuzana Ptačovská 1.   Antonie Nečasová 1.   Šárka Cigánková 
2.   Šárka Cigánková 2.   Laura Hádlíková 2.   Šárka Cigánková 2.   Antonie Nečasová 
3.   Laura Hádlíková 3.   Šárka Cigánková 3.   Laura Hádlíková 3.   Laura Hádlíková 
 
 
Starší žáci  
Vytrvalostní běh Sprint Hod kriketovým míčkem Skok do dálky 
1.   Vojta Hovězák  1.   Adam Janoušek 1.   Vojta Hovězák 1.   Adam Janoušek 
2.   Adam Janoušek 2.   Vojta Hovězák 2.   Adam Janoušek 2.   Vojta Hovězák 
3.   Pavel Lang 3.   Jakub Skulínek 3.   Pavel Lang 3.   Pavel Lang 
 
1.   Dorota Pleskačová 1.   Dorota Pleskačová 1.   Šárka Hovězáková 1.   Šárka Hovězáková 
2.   Šárka Hovězáková 2.   Šárka Hovězáková 2.   Petra Hanáčková 2.   Dorota Pleskačová 
3.   Katka Žilková 3.   Katka Žilková 3.   Katka Žilková 3.   Katka Žilková 
 
 
Nejlepšími atlety školy jsou:  Michal Šebesta  a  Šárka Hovězáková.  
(KP)  
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Seriál o třídění a recyklaci odpadů 
 
1. díl „Úvod“ 
 
Nový seriál na stránkách Starovičského zpravodaje  vám 
odpoví na časté otázky: 

1. Proč třídíme odpady? Co je to recyklace? 
2. Jak vše funguje v zahraničí? Zkušenosti z Evropské 

unie. 
3. Jaké odpady vznikají v domácnostech? 
4. Kam s nimi? Jak třídíme odpady? 
5. Co se s odpady dále děje? 
6. Jak se odpady zpracovávají? Recyklované výrobky. 

 
Jak vidíte, čeká nás toho opravdu hodně, tak se do toho 
pustíme. Seriál poběží nejméně do konce roku, takže budete 
mít dost času se ptát na to, co vás zajímá a co se  do časopisu 
nevešlo.  
Proč třídíme odpady? Zkuste se nad touto otázkou 
zamyslet dříve, než budete číst dále. Někdo z vás odpoví - 
protože mám rád přírodu; nechci, aby přibývaly skládky; 
jenom správně roztříděný odpad je možné dále zpracovávat 
– recyklovat; je to móda; ve škole jsem slyšel/a, že se to má 
dělat; pokud se odpad smíchá, není možné ho již dále 
roztřídit a zpracovat, proto je nutné třídit odpady již 
v domácnostech. Všechny tyto odpovědi jsou dobré, 
zkusíme je utřídit. 
Co je to recyklace? Při recyklaci jsou zpracovány odpady 
na nové materiály. Je důležité dodržovat pravidla třídění 
odpadů – většinu těchto pravidel asi znáte, podrobnosti a 
doporučení se dozvíte v dalších dílech seriálu.   
Značky na obalech – naši rádci při třídění odpadů 
Každý obal je vyroben z nějakého materiálu a někdy je 
velmi obtížné poznat, z čeho je obal vyroben. Proto jsou na 
obalech různé značky, které nás informují, jak máme 
s takovým obalem po použití naložit.  
 
 

Panáček s košem znamená, že použitý obal 
máme vhodit do příslušné nádoby na odpad.  
Pokud je panáček přeškrtnutý, znamená to, že obal do 
popelnice nepatří, protože obsahuje nějaké nebezpečné látky. 
Takové odpady se odnáší do sběrny nebezpečných odpadů 
nebo na sběrné dvory. Bližší informace se dozvíte na vašem 
obecním nebo městském úřadu.  
 
  

Zelený bod znamená, že je za obal zaplaceno 
do systému EKO-KOM, jenž zajišťuje sběr a využití 
obalových odpadů. Pokud si koupíte obal, na kterém je 
značka ZELENÝ BOD znamená to, že výrobce zaplatil za 
jeho recyklaci. Takže, až vypijete limonádu nebo dojíte 
sušenky, odhoďte jejich obaly do barevného kontejneru! 
 
 

Šipky s číslem nebo zkratkou nás informují o 
materiálu, z něhož je obal vyroben. Podle nich poznáme, do 
kterého kontejneru máme obal později vyhodit. V následující 
tabulce jsou nejčastější kódy: 
Papír  PAP 22 
Vlnitá lepenka PAP 20 
Hladká lepenka PAP 21 
Bílé sklo GL 70 
Zelené sklo GL 71 
Hnědé sklo GL 72 
Ocel  FE 40 
Hliník  ALU 41 
Dřevo  FOR 50 
Polyethylentereftalát PET 1 
Polypropylén PP 5  
Polystyrén  PS 6  
Polyetylén (rozvětvený) LDPE 4  
Polyetylén (lineární)  HDPE 2  
Kombinovaný obal C/  obal je vyroben z více 

materiálů a ten za 
lomítkem převládá 

Nápojový karton C/PAP 81 a 84  kombinovaný 
obal, kde převládá 
papír 

 
 
      *     *     *     *     *     *     *     *     *     *     *   
 
 

 
 
   V měsíci květnu byly nově osazeny na sběrných místech 
kontejnery na sběr bílého skla. Do těchto nádob vhazujte 
prosím pouze jen tento druh skla, protože i malý obsah skla 
barevného dokáže znehodnotit svoz z celé oblasti. Celý 
náklad svozového vozu pak musí být dál nákladně ručně 
tříděn. 
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Postřehy odjinud    
 
Vzpomínky na Afriku – Senegal  
   Senegal má stejně jako všechny africké země pro každého Evropana zvláštní 
kouzlo. Tedy abych se opravil, je to neuvěřitelné množství zážitků - pro někoho 
zajímavých, pro jiné svou hloubkou neúnosných - které jsem získal při 
sedmiměsíčním pracovním pobytu a jsou samozřejmě zcela subjektivní. První šok 
přichází většinou hned po vystoupení z letadla, kdy člověk přičítá to nesnesitelné 
horko v okolí ještě běžícím leteckým motorů, ale po několika desítkách metrů, 
které musí ujít k odbavovací hale zjistí, že je to reálná teplota ovzduší, se kterou 
se bude setkávat po celou dobu pobytu zde. Také se to hned projeví úplně 
mokrým tričkem, které dokáže trochu vysušit snad jen pobyt v klimatizované 
místnosti- venku to kvůli 100% vlhkosti není možné.  
   Jedním z dalších překvapení jsou podivné garáže na cestě z letiště do města, ze 
kterých se po několikerém ujištění místních průvodců vyklubou příbytky většiny 
obyvatel v okolí měst. Ti jsou však na tom ještě poměrně dobře, Chudí lidé ve 
vnitrozemí používají běžně jen rohože sloní trávy podobné rákosu, kterými 
ohradí kulatý prostor asi 4m v průměru, místo střechy jen klacky pokryté dnes již 
kusy igelitových pytlů. Postel spolehlivě nahradí rohož na zemi. Při této 
příležitosti si vždycky vzpomenu na našeho pracovníka Ahmeda, který mě 
poprosil, abych s ním zajel do města pro postel. Vzal jsem pick- up, abych vše 
bez problémů odvezl. Jaké však bylo mé překvapení, když na tržišti Ahmed 
koupil rohož podobnou té, jakou kupujeme na dovolenou k moři o velikosti 
většího ručníku a spokojeně jsme odjeli domů. Ale časem si samozřejmě 
zvyknete na všechno - na prašné cesty upravené lateritem, jejichž rudý prach 
nekompromisně pokrývá v silné vrstvě vnitřek vašeho vozu, na „benzínku“- tj. 
stolek s PET lahvemi naplněnými benzinem či naftou, na „řeznictví“- tj. stůl 
s polovinou krávy, která je celý den na slunci pokrytá vrstvou much i na 
„hospodu“- tj. stůl s lavicemi ohraničených rohoží, jejíž jedinou výbavou je 
džbán s vodou na chlazení místního lahvového piva. Ale to jsou samozřejmě 
zážitky z vesnic, ve městě se dá najít relativně čistý hotel s postelí s moskytiérou, 
někde třeba i klimatizované pokoje. 
 

 
Tržiště a místní dopravní prostředek 
 
   Co se týče jídla, místní lidé snědí za den maximálně hrst rýže se zeleninou, ve 
většině případů jsou to však jen vařené byliny nebo i kůra stromů. Někdy se jim 
podaří ulovit varana, hada, drobné hlodavce nebo ptáky, v okolí řek ryby. 
V restauracích, kam si místní lidé prakticky nemohou dovolit zajít, je převážně 
jednotvárná strava- maso na grilu nebo v zeleninové omáčce, většinou s rýží, 
plantény (smažené banány), chlebovníkem nebo s kořeny manioku. Maso bývá 
hovězí, skopové, kuřecí nebo ryby. Není však problém dát si k jídlu opici, varana, 
hada, krokodýla nebo antilopu, u moře krevety, platýze nebo humra. Zelenina je 
díky příhodným klimatickým podmínkám stále čerstvá, běžné druhy jako u nás,  
 

 
 
snad jen s výjimkou avokáda, ale ovoce 
je většinou opravdu exotické - banány, 
ananas, papája, mango nebo melouny. 
Luxusní restaurace však nabízejí - 
ovšem za nepřiměřeně vysoké ceny, 
menu běžné francouzské kuchyně. 
 

 
Stánek se suvenýry 
   Místní lidé jsou však příjemní a 
spokojení i s tím málem, co mají - je to 
velká škola pro naše věčně nespokojené 
obyvatele Evropy. Samozřejmě se 
najdou také zloději a bandité - měli jsme 
vojenskou ochranku při práci v terénu, 
ale jedná se o bandy, které přicházejí 
většinou z Čadu a Nigérie a jak se rychle 
objeví, tak i stejně rychle zmizí. Místní 
lidé z okolí měst a hlavně děti jsou  také 
nekompromisní při dožadování se dárků 
a finanční odměny za cokoliv, ale po 
rázném odmítnutí jejich služeb vás 
většinou nechají a jdou si najít další 
„oběť“. Lidé na vesnicích se však 
chovají zcela jinak. Mají velice vyvinutý 
smysl pro rodinné vazby - jeden 
pracující člověk dokáže dát peníze celé 
vzdálené rodině čítající třeba 30 členů - 
nesrovnatelné v porovnání s evropskou 
populací, kdy většina lidí shromažďuje 
prostředky pro sebe nebo jen pro 
nejbližší rodinu. 

 
Vždy jsme byli středem zájmu místních 
obyvatel   

Vladimír Drbola                      

PDF created with FinePrint pdfFactory Pro trial version www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com


Názory, komentáře, zajímavosti 
 
Římskokatolická farnost 
 
   V letošním roce 2007 dvě diecéze 
v naší republice slaví výročí. 
Litoměřická 950 let od svého založení 
a naše brněnská 230 let od založení. 
   Diecéze v rámci katolické církve je 
místní církví. V České republice je 
v současné době 7 diecézí. Pražská, 
litoměřická, královéhradecká, 
českobudějovická, plzeňská, 
olomoucká, brněnská a ostravsko-
opavská. Pražská a olomoucká jsou 
arcidiecéze. 
   Naše brněnská diecéze byla zřízena 
roku 1777 papežem Piem VI., který na 
žádost Marie Terezie vydal bulu, 
kterou povýšil olomoucké biskupství 
na arcibiskupství. Jejím záměrem bylo 
vytvořit na území Moravy a Slezska 
dvě nová tzv. sufraganní biskupství a 
to v Brně a v Opavě. Tento úmysl se 
podařilo splnit jen částečně. Brněnská 
diecéze byla založena. Ostravsko-
opavská diecéze čekala na založení 200 
let. K jejímu zřízení došlo v roce 1996. 

   V době svého vzniku měla naše 
diecéze 151 farností, tzv. lokalií, 
rozdělených do 18 děkanátů. Dnes má 
450 farností ve 20 děkanátech. Na 
území působí také mnoho ženských i 
mužských společenství, žijících 
různými formami zasvěceného života. 
   Co je to vlastně diecéze? Samotné 
slovo pochází z řeckého diokein, což 
znamená spravovat dům. Kodex 
církevního práva říká, že diecéze je 
část Božího lidu, která se svěřuje do 
pastýřské péče biskupovi a je 
vymezena určitým  územím tak, že 
zahrnuje všechny věřící církve, kteří na 
tomto území přebývají. Diecézní 
biskup se nazývá ordinář (z latinského 
ordinárius, což znamená řádný), 
protože diecézi spravuje řádnou mocí, 
nedelegovanou, ale vyplývající 
z apoštolské posloupnosti. 
   Diecéze tedy není jen určité území, 
ale především část Božího lidu, jak se 
modlíme ve vyznání víry, jediné 
apoštolské církve. Biskup v součinnosti 
s kněžstvem je s věřícími spojen skrze 
evangelium a eucharistii v Duchu 

Svatém. Ve vzájemné lásce a pomoci 
máme vytvářet jednu rodinu, v níž se 
všichni lidé dobré vůle cítí milovaní a 
přijímaní. Jsme rodinou, která má žít 
ke cti a chvále Boží.  
   V letošním jubilejním roce, mimo 
děkanských poutí do katedrály, bude 
30. června hlavní pouť k patronům 
diecéze a biskupského kostela sv. Petra 
a Pavla. 5. června byla pouť ke 
kořenům víry v Mikulčicích a 1. září 
bude další ročník diecézní poutě rodin 
ve Žďáru nad Sázavou. Rok diecéze 
bude ukončen 1. prosince děkovnou 
bohoslužbou v katedrále na Petrově, 
kterou na znamení blízkého vztahu 
s olomouckou arcidiecézí budeme 
slavit s moravským metropolitou 
arcibiskupem Janem Graubnerem. Rok 
diecéze je vyhlašován proto, aby nás 
jeho prožití přivedlo ke Kristu a k sobě 
navzájem. Snažme se být křesťany 
nejen podle jména, ale i ve svém 
smýšlení a jednání, abychom byli i 
dokonalými lidmi.    

Mons. Václav Fišer 

   
 
 
Parkoviště a logistické centrum u dálnice   
 
    Jako občan této obce, musím 
reagovat na informace o parkovišti a  
logistickém centru u dálnice. Vůbec se 
mi nelíbí myšlenka nechat vybudovat 
nad obcí toto monstrum. Ten, kdo se 
alespoň několikrát v minulosti prošel 
okolo bývalého sadu, musel vidět 
nehorázný nepořádek a cítit pach 
hnijících zbytků potravin a bůhví čeho 
všeho z parkoviště u dálnice směrem 
na Brno. Dovedu si živě představit, jak 
to bude vypadat při spuštění provozu 
parkoviště a ostatního s tím 
souvisejícího, kdy půjde o 
nesrovnatelně větší plochu (15 ha). 
Nepůjde jen o ohromný hluk, který se 
bude šířit z nastartovaných kamionů, 
které si v zimě budou topit a startovat 
studené motory, ale díky tomu i  o 
radikální zhoršení čistoty ovzduší. 
Životní prostředí bude namáčeno do 
různých olejů, paliv, výkalů, které 
musí někam odtékat, a to bude směrem 
k obci. Proti tomuto nebude určitě  

 
postaveno žádné záchytné a hlavně 
výborně fungující zařízení, protože by 
spolykalo mnoho peněz. Spolu 
s ohromným množstvím odpadků, se 
dostaví  stvoření v podobě potkanů,   
krys a jiných, kterým nebude trvat 
dlouho a najdou si cestu do vesnice!  
Dostaví se i různí tuláci, zloději a 
prostitutky, proto, že to bude nové. 
    Klid  v obci bude minulostí a lidé se 
budou ptát, co se stalo, že to není jako 
bývalo. Ale to už bude velmi pozdě na 
jakoukoliv nápravu. Obec nebude 
schopna sama zajistit klid a bezpečí 
svých občanů a jejich majetku. 
Nedovedu si představit, jak moc 
nadšení budou projíždějící turisti po 
cyklostezce za obcí, míjející toto 
monstrum. Pohoda s klidem a čerstvým 
ovzduším bude minulostí stejně jako 
velmi zdařilá reklamní brožura o okolí, 
která má za úkol lidi sem dostat a něco 
jim ukázat. Tito lidé ovšem zase i když 
už přijedou tak rychle odjedou, jenže  

 
my zůstaneme. Už vůbec si nedovedu 
představit, jak se jdeme s rodinou 
podívat na plánovanou vyhlídkovou 
„rozhlednu“. 
     Závěrem chci napsat, že vím o čem 
je řeč. Díky neustálým cestám po 
republice, tato zařízení potkávám. 
Věřte mi, ti co tu možnost nemáte, že 
už jen pohled na kusy nenávratně 
zničené půdy a krajiny je hrozný. Tato 
plánovaná stavba se nedá nikam 
odstěhovat, bude tady na věky. 
     Jsem přesvědčený, že drtivá většina 
občanů nemá vůbec žádné informace. 
Bylo velmi předčasné rozhodovat o 
změně územního plánu v souvislosti 
s plánovanou akcí. Bude to jen další 
případ, kdy majitel pozemků je bude 
chtít za každou cenu velmi dobře 
zpeněžit. 
Žádám tímto obecní zastupitelstvo o 
zveřejnění tohoto psaní. 
 
S pozdravem  Jan Procházka. 
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Svátek Cyrila a Metoděje.     
 
   Blíží se 5. červenec, státní svátek, který je 
v kalendáři uveden jako Den slovanských věrozvěstů 
Cyrila a Metoděje. Pro většinu občanů to bude  
znamenat jen další den pracovního volna navíc. Je 
škoda, že význam těchto dvou soluňských bratrů je 
v dnešní společnosti tak málo doceňován. Následující 
řádky jsou určeny  zvláště pro ty, kteří se chtějí 
dozvědět, jaké lidské zásluhy vedly k tomu, že jména 
Cyril a Metoděj zaujala čestné místo v našem 
kalendáři. 
   O vytvoření prvního samostatného slovanského 
státního útvaru a tím i o vymanění  z franského vlivu 
se pokusil moravský kníže Rostislav. Jako křesťanský 
panovník však pro zajištění státní svrchovanosti 
potřeboval také nezávislou církevní správu. Na 
Moravě tehdy působilo pasovské duchovenstvo, které 
stranilo především franským vládcům. Proto kníže 
Rostislav požádal římského papeže Mikuláše I. o 
vyslání kněží – učitelů, znalých slovanského jazyka, 
na Moravu. Rostislav u papeže se svou žádostí 
neuspěl (pozn. pro papežův blízký vztah k franským 
vládcům) a proto se následujícího roku obrátil se 
stejnou žádostí k byzantskému císaři Michalovi III. 
Ten mu vyhověl a v roce 863 vyslal jako své vyslance 
na Moravu dva soluňské bratry. Učeného diplomata 
Konstantína Filozofa (pozn. později přijal řeholnické 
jméno Cyril) a jeho bratra, právnicky vzdělaného 
opata Metoděje.  Oba bratři měli již před svým 
odchodem na Moravu značné diplomatické 
zkušenosti. Již roku 860 odešli k Chazarům 
(kozákům), ke Kaspickému moři, odkud přinesli 
údajné ostatky sv. Klimenta. Oba bratři se na svou 
moravskou misii pečlivě připravili. Konstantin 
vytvořil k tomuto účelu i slovanskou abecedu zvanou 
hlaholice, přeložil do staroslověnštiny řadu církevních 
knih, Metoděj později přeložil Starý zákon. Původní 
staroslověnštinu upravili a doplnili o moravismy, 
čímž umožnili existenci a  rozvoj národních kultur 
jednotlivých slovanských národů. Později museli oba 
bratři své působení na Moravě obhajovat dokonce 
v Římě. V učených disputacích obhájili oprávněnost 
svých liturgických postupů natolik, že papež povolil 
staroslověnštinu jako plnoprávnou bohoslužebnou řeč. 
Mladší z bratrů – Konstantin však v Římě onemocněl 
a ve svých 42 letech zde zemřel.  Byl pohřben 
v bazilice sv. Klimenta. Starší bratr Metoděj se 
posléze vrátil na Moravu a pokračoval zde v šíření 
víry. Zde musel v dalších letech čelit útokům 
především bavorských biskupů a opět se musel 
obhajovat  až v Římě. V roce 880 se hájil tak úspěšně, 
že papež zřídil na Moravě arcidiecézi a do jejího čela 
jmenoval jako biskupa Metoděje. Zároveň rozhodl, 
aby římská kurie převzala Moravu pod svou přímou 
ochranu. Metoděj vykonával na Moravě církevní 
správu až do své smrti v roce 885. 
   Svátek Cyrila a Metoděje uctíme i v naší obci a to 
vyvěšením praporů. Jednoho žlutobílého – církevního 
a druhého červenožlutého v barvách země Moravy.  

 
Slovanské věrozvěsty připomíná ve Starovičkách kříž 
na místním hřbitově, postavený v roce 1885 u 
příležitosti tisíciletého výročí úmrtí Metoděje. 
 
 
   Jejich svátku bude v okolí předcházet celá řada 
slavností. Dne 30. června se bude v Břeclavi slavit 
Den Moravy v 9 hodin bohoslužbou a ve 13. hodin 
folklorním průvodem za účasti Moravských rytířů 
řádu svatého  Rostislava a Kolumbána. Dne 1. 
července v 15. hodin v Miloticích, u liliového sloupu 
na vrchu Náklo proběhne pořad na počest Sáma. Dne 
5. 7. bude v Podivíně otevřena kaple Cyrilka, jejíž 
stáří údajně sahá až do dob CM. Ve většině obcí se 
budou v tento sváteční den (dne 5.7.) konat  
vzpomínkové bohoslužby. V tento den odpoledne se 
bude konat bohoslužba také  v Mikulčicích u 
Národního památníku. Všechny tyto akce mají 
umožnit návrat k národním kořenům, bez kterých také 
nic neroste a nemá budoucnost.   
                                                                 Josef Šafařík 
 

 
ukázka písma hlaholice    
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Ideologie nejsou mrtvé  
 
   Pod tímto názvem uveřejnil 
arcibiskup Jan Graubner v časopise 
Světlo, úvahu o stavu dnešní 
společnosti.  
   Neznám tak stručnou a výstižnou 
charakteristiku, jako je tato a proto 
pokládám za užitečné se s vámi o ni 
podělit, znalost by měla být součástí 
našeho života. 
    
   Na konci minulého století, když ve 
většině zemí padl komunismus, 
mluvilo se často o pádu ideologií a 
jejich konci. Ano, některé byly 
poraženy, jiné se vyčerpaly a přežívají 
jen ve skupinách lidí, což však 
neznamená, že přestaly být 
nebezpečné, jako například neonacisté 
či rudé brigády nebo mladíci stále 
mluvící o třídní nenávisti. Začalo to 
vždy velkou myšlenkou a slibem nové 
společnosti, ale na účtech se pak 
objevily miliony lidských obětí, 
nesčíslné škody a deformované 
myšlení. K moci ve společnosti se tyto 
ideologie dostávaly demokraticky. 
Lidé, kteří neuměli na začátku 
ideologickou lest prohlédnout, jí dali 
svůj hlas. Když okusili plody a 
prohlídli, bylo už pozdě. Jen s výčitkou 

vzpomínali na varovné hlasy, které 
tehdy odmítli poslechnout, protože se 
zdály jako nepřejícné. 
   Za všeobecného souhlasu se dnes 
dostala k moci v řadě zemí ideologie 
hedonismu (požitkářství) a svobody. 
Slibuje blahobyt a nespoutanost, pocit 
moci měnit své závazky a rušit tradiční 
pravidla, nepočítat s Bohem a jeho 
právem, protože za boha může 
považovat každý sám sebe, na všechno 
máme právo, zákony uděláme podle 
své chuti a pravdu ať si každý nechá tu 
svou, vždyť není tak důležitá, abychom 
si kvůli ní kazili pohodu. Nakonec 
ztratil svou cenu i lidský život. Začalo 
to právem na své tělo. Sex se stal 
nezávaznou zábavou. Umělé překážky 
oplodnění zabíjely mateřství žen a 
otcovství mužů. Když nástroje selhaly 
došlo k popravě počatého života. Počet 
obětí nové ideologie už předčil oběti 
totalit nacismu a komunismu.  
   V myšlení většiny lidí klesla cena 
rodiny, protože mnohá rodina nemá 
stabilitu, nenabízí zázemí jistoty a 
dostatečné výchovy, neplní funkci 
základu společnosti a církve. Smazává 
se rozdíl rodiny a volných svazků. 
Rodina založená na manželství muže a 

ženy jako na trvalém svazku za účelem 
vzájemné opory a plození i výchovy 
dětí přestala být samozřejmostí. Děti se 
přijímají pro zábavu. Společnost má 
ekonomický problém, když 
nedostatečný počet pracujících má 
uživit důchodce. Pro drahé a 
nevyléčitelné pacienty se chystá 
eutanázie. Demografická sebevražda 
Evropy připravuje situaci, kdy nynější 
národy se stanou jen národnostními 
menšinami v prostředí ovládaném 
jinou kulturou. Tak důsledky nové 
ideologie budou horší než těch 
přemožených. 
   Je to opravdu tak beznadějné? I tato 
zrůdná ideologie může být poražena, 
najdou-li se ti, kteří se jí nepodřídí, 
kteří odmítnou laciné nabídky 
falešného štěstí a půjdou proti proudu i 
za cenu obětí. Už dnes mezi námi 
takoví lidé jsou, ale jejich počet se 
musí zmnohonásobit. Bůh – dárce 
života – nabízí uzdravení, ale je třeba 
ho s plnou důvěrou přijmout jako 
jediného Zachránce a stavět na jeho 
slově. Pak zvítězí naděje. Záleží ovšem 
na každém z nás.  

Václav Fišer 

  
 
Zajímavosti, kultura, sport 
 
Setkání jubilantů  
 

  
 
  Sobota dne 12. května se stala dnem již 
tradičního setkání jubilantů a rodáků, kteří v tomto 
roce slaví své významné životní jubileum. 
Tentokrát se setkali a přišli zavzpomínat s přáteli 

naši spoluobčané a rodáci narození v letech 1927, 
1937, 1947 a 1957. 
   Obecní úřad připravil jubilantům kulturní 
program, ve kterém se představily se svým 
pásmem děti místní mateřské školy a ženský 
soubor pod vedením Zlatky Galečkové. Jubilanty 
pozdravil starosta obce Vladimír Drbola a jako 
upomínku na setkání obdrželi všichni přítomní 
pamětní list a podepsali se do pamětní knihy obce. 
Děti obdarovaly všechny jubilanty kytičkou a 
vlastnoručně vyrobenými dárečky. Odpolední 
program pokračoval společným fotografováním 
před kulturním domem, prohlídkou obce a školy. 
Místní vinaři a zahrádkáři připravili v přísálí 
kulturního domu pro všechny návštěvníky 
ochutnávku vín. Odpolední program byl zakončen 
večeří v restauraci U Tomků a večer následovala 
taneční zábava za doprovodu dechové hudby 
Palavanka. (ZT)  
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Tradiční setkání jubilantů se uskutečnilo v sobotu 12. května 2007 
 

 

 

 
setkání s přáteli vždy potěší   
 
 
 
 

 
ženský soubor při vystoupení 

 
vinaři při ochutnávce vín    
 

 
 
 

      
 

 

PDF created with FinePrint pdfFactory Pro trial version www.pdffactory.com

http://www.pdffactory.com


Kadeti soutěžili v Boleradicích                                   Limonádový Joe ve Starovičkách     
 
 
  Začátkem roku dostal divadelní ochotnický  soubor 
KADET nabídku zúčastnit se Krajské přehlídky vesnických 
ochotnických souborů, konané poprvé v Boleradicích, pod 
názvem „Divadelní sešlost“.  
   Boleradickým ochotníkům se tak zúročila jejich dlouholetá 
a vytrvalá práce na divadelním poli a Svaz českých 
divadelních ochotníků svěřil konání soutěžní postupové 
přehlídky v jihomoravském kraji právě jim. Vítěz této 
přehlídky postupuje na celostátní přehlídku Krakonošův 
podzim ve Vysokém nad Jizerou.  
   Kadeti se do Boleradic přihlásili se svou dosud 
nejúspěšnější inscenací Maryša. V Boleradicích od 4. do 9. 
května vystoupilo celkem 8 ochotnických souborů 
(Jedovnice, Boleradice, Újezd u Brna, Veverská Bitýška, 
Starovičky, Jiříkovice, Ochoz u Brna a Podivín) s širokým 
repertoárem – pohádka, detektivka, komedie a drama. 
 

 
Ludmila Bízová, Zlatka Galečková a Petra Osičková  
 
   Maryša byla zahrána v pondělí 7. května a opět měla u 
diváků velký úspěch. Po každém vystoupení odborná porota 
se souborem provedla vyhodnocení představení, pochválila 
klady, vytkla nedostatky. Hodnocení (a také pohoštění) se 
konalo v krásném vinném sklepě nad Boleradicemi. Odborná 
porota představení Maryša hodnotila velmi dobře; líbila se 
věrnost podání jednotlivých postav, přirozenost dialektu, 
kostýmy, kroje, pěkný zpěv a pohyb rekrůtů. Členka poroty 
paní Lázňovská se vyjádřila, že viděla Maryšu snad 30krát, 
ale tak krásně a přirozeně zahranou až tu od Kadetů.   
   Po skončení posledního představení proběhlo v pátek 11. 5. 
závěrečné hodnocení celé přehlídky a byl vyhlášen vítěz. Do 
Vysokého nad Jizerou postupuje soubor Prkno z Veverské 
Bitýšky s inscenací ,,Dva“ a ještě byl nominován boleradický 
soubor s detektivkou ,,Past na myši“. 
   Z členů Kadetu byla oceněna Petra Osičková za nejlepší 
ženský herecký výkon celé přehlídky od laické i odborné 
poroty a Josef Panic za ztvárnění role Lízala.  (JP) 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
   Ve čtvrtek 17. května se v kulturním domě ve Starovičkách 
představil Dramatický kroužek ZŠ Vranovice 
s nastudováním divadelní hry Jiřího Brdečky Limonádový 
Joe. Hru, která baví stále znovu další a další generace diváků, 
nastudoval se svými žáky učitel Petr Kadlec (člen DS Kadet 
ze Staroviček). Tato skvělá parodie rodokapsových románů a 
amerických westernů, plná vtipných situací a gagů, 
nezklamala ani v podání mladých herců ZŠ Vranovice. 
Naopak. Představitelé padouchů i ,,klaďasů“ obohatili hru o 
vlastní pěvecká a taneční čísla, o mezihry v publiku, o vlastní 
dialogy. Navíc role dospělých postav, představované 
dětskými herci dodaly hře další komický a zábavný prvek.  
   Pro přítomné diváky bylo předvedené divadelní 
představení velice příjemnou zábavou, při sledování 
hereckých výkonů bylo vidět, že i herci se na jevišti skvěle 
baví. Každému však musí být jasné, že za předvedenou 
lehkostí a přirozeností projevu musí být kromě talentu i 
mnoho  hodin tvrdé práce. Častý potlesk během představení i 
v závěru hry byl jen malým poděkováním obecenstva za 
předvedené výkony a dobrou zábavu. (ZT) 
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Dětský den    
 
   V sobotu 16. června připravili rodiče ve spolupráci 
s Obecním úřadem ve Starovičkách pro děti Dětský 
den. Stejně jako v jiných letech, tak i letos připravili 
organizátoři pro děti atraktivní a zajímavý program. 
Pro děti byly připraveny různé soutěže, sportovní hry, 
nafukovací hrad, skluzavky a další oblíbené atrakce. 
Děti se mohly projet na koních, svézt na motokárách, 
shlédly vystoupení leteckých modelářů z Boleradic a 
napoleonské vojsko. Nechyběl ani podvečerní 
táborák, dobrá hudba a občerstvení. (ZT) 
 

 
 

 
děti si mohly vyzkoušet různé atrakce 

 
 
Dopravní hřiště     
 
Další vydařenou akci uspořádali pro děti a mládež 
členové kulturní komise při OU ve Starovičkách. 
V sobotu 23. června odpoledne se uskutečnila na 
hřišti před školou akce, jejímž cílem bylo seznámit 
děti s problematikou pravidel provozu na pozemních 
komunikacích. Děti i  rodiče si mohli ověřit svoje 
dopravní vědomosti, seznámit se s aktuálními 
informacemi o provozu na českých silnicích, ale 
hlavně se dobře bavit. 
   Součástí programu byly ukázky chování a řešení 
situací na dopravním hřišti, přednáška učitele  
 

 
 
autoškoly o správném chování cyklistů na silnici, 
první pomoc při nehodě a test dopravních znalostí. 
   Mezi děti přišli i zástupci policie, kteří je seznámili 
s činností policie, upozornili na správné chování 
cyklistů na silnici a zodpověděli dotazy. Značný 
zájem přihlížejících vzbudila i ukázka policejní 
výbavy. 
   Na závěr byli vyhlášeni nejlepší mladí cyklisté, kteří 
obdrželi věcné ceny. Vyjížďka do nedalekých Šakvic 
na zmrzlinu, zakončila příjemně strávené odpoledne. 
(ZT) 
 

 
 
 
 
Turnaj v malé kopané   
 
   Za příjemného letního počasí se uskutečnil v sobotu  
23. června na hřišti ve Starovičkách turnaj v malé 
kopané. Zúčastnilo se celkem šest mužstev, která se 
utkala nejdříve ve skupinách systémem každý 
s každým a následně se vítězové utkali o putovní 
pohár starosty obce. Ve finále se střetla mužstva 
Růžových panterů a Kostic. Vítězství a pohár si 
odneslo mužstvo Kostic, které zvítězilo nad Pantery.  
Konečné pořadí: 
1. Kostice                             4.   Heroin.cz   
2. Růžoví panteři                 5.   2. FC Valašský 
3. 1. FC Lundenburg           6.   Mladí kluci 
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TJ Starovičky - sezóna 2006 – 2007     
 

 
 
Horní řada zleva: František Jelínek, Olin Lesner, Petr Procházka, Lukáš 
Rajchman, Roman Hrůzek, René Dušánek, Kamil Juška, Vladimír Seďa, Jan 
Babák, trenéři: Milan Oliva, Václav Hovězák 
dolní řada zleva: Jiří Šnajd, Dušánek ml., Radek Horák, Vlastimil Ovísek, Radim 
Hovězák, Zdeněk Prát, David Ovísek, Ivan Nečas a brankář Luboš Svozil       
 

 
 
 

 

 
 
Fotbalová sezóna 2006 – 2007 byla pro 
TJ Starovičky velmi úspěšná. Po slušně 
rozehrané podzimní části, kdy mužstvo 
skončilo na pěkném 6. místě, se rozběhla 
jarní část velmi dobře. Mužstvo bylo 
vhodně doplněno a prvními zápasy dalo 
najevo, že bude chtít pokračovat 
minimálně stejně dobře jako na podzim. 
Nakonec z toho byla nejlepší sezóna za 
posledních několik let. Skončila skvělým 
2. místem v konečné tabulce. Chtěli 
bychom  pokračovat v dobrých 
výsledcích i v nadcházející sezóně a 
proto se budou trenéři snažit udržet 
stávající podobu mužstva a případně ho 
ještě posílit. Jak se to povede, to ukáže 
nová sezóna, která začíná již 12.srpna. 
Tímto také chceme poděkovat všem 
našim fanouškům, kteří nás 
povzbuzovali nejen při domácích utkání, 
ale také nás v hojném počtu doprovázeli 
na hřiště soupeřů.   
 
 
Střelci v sezóně 2006 – 2007  
 
Pořadí Jméno Branky 
1. Seďa Ladislav          . 15 
2. Procházka Petr 8 
3. Nečas Ivan 6 
4. Rajchman Lukáš 5 
5. Jelínek František 4 
6. – 7. Hrůzek Roman 3 
6. – 7. Prát Zdeněk 3 
8. Horák Radek 2 
9 – 11. Juška Kamil 1 
9 – 11. Sádlík Marian 1 
9 – 11. Kosťa 1 
 
 

 
 
Ukončení sezóny proběhlo spolu 
s fanoušky u pečeného selátka hned po 
skončení posledního zápasu. Všichni si 
to pořádně užili i s krásným 
ohňostrojem, který si připravili jako 
překvapení večera ,,naši Valaši“.  
(stranu 18 –19 připravil KJ) 
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Program: 
Čtvrtek 5.7.2007    10:00  Střelecká soutěž MS Starovičky 
                               15:00  Tréninková střelba   
Pátek 6.7.2007        Závod tříčlenných družstev z OMS  
                               Břeclav   
                               / 8:00 prezentace,  8:30 nástup /  
Sobota 7.7.2007     Veřejný závod  
                               / 8:30 prezentace,  9:00 nástup /   
 
 
Rozsah soutěží: 
Ve veřejném závodě se střílí 2x20 terčů na Loveckém kole + 
6-ti členné finále. Závod družstev se střílí dle propozic OMS 
Břeclav.    
 

Všichni jste zváni 
Občerstvení zajištěno 

 

 
Terezka T. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky, Hlavní č. 43, PSČ 693 01, tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz  

. Náklad 250 ks, výtisk je neprodejný. Za zpracování zodpovídá Zdeněk Trněný. 
Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Alena Blažková, Mgr. Lenka Brenkusová, Vladimír Drbola (VD), Mons. Václav 

Fišer (VF), Kamil Juška (KJ), Josef Mazůrek (JM),  Stanislav Novák (SN), Petra Novotná, Josef Panic (JP), Dr. Karel 
Pavliňák, Kateřina Pleskačová (KP), Jan Procházka,  Josef Šafařík, Hana Šmerdová (HŠ), Zdeněk Trněný (ZT), děti z MŠ a ZŠ 

Starovičky.   
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